

Title (en)

Lining for buildings and method for its manufacture.

Title (de)

Verkleidung von Bauwerken od.dgl. und Verfahren zu ihrer Herstellung.

Title (fr)

Revêtement de bâtiments et méthode pour sa réalisation.

Publication

EP 0466685 A1 19920115 (DE)

Application

EP 91890151 A 19910712

Priority

AT 148490 A 19900712

Abstract (en)

The invention relates to a method for manufacturing a facade lining with a multiplicity of individual lining elements having indentations, in particular joints, between one another and provided with an outer coating. According to the invention provision is made for the lining elements (7) and the joint filler (71), introduced into the indentations and materially bonded to the same, to be bonded substantially over their entire surface, by their outwardly facing surface, to a base coat (70), to which reinforcing coat (70) an external top coat (75) is bound, optionally with interposition of an adhesive and/or priming coat (74), and also to the corresponding facade lining itself. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Herstellung einer Fassadenverkleidung, mit einer Vielzahl von einzelnen zwischen einander Vertiefungen, insbesondere Fugen, aufweisenden, mit einer Außen-Beschichtung versehenen Verkleidungselementen. Erfahrungsgemäß ist vorgesehen, daß die Verkleidungs-Elemente (7) und die in die Vertiefungen eingebrachte, mit denselben materialschlüssig verbundene, Fugen-Füllmasse (71) im wesentlichen vollflächig mit ihrer nach außen weisenden Fläche mit einer Träger-Schicht (70) verbunden ist, an welche Armierungs-Schicht (70) gegebenenfalls unter Zwischenschaltung einer Haft- und/oder Vorstrich-Schicht (74) eine äußere Deckschicht (75) gebunden ist, sowie die entsprechende Fassadenverkleidung selbst. <IMAGE>

IPC 1-7

E04F 13/04; E04G 23/02

IPC 8 full level

E04F 13/04 (2006.01); **E04G 23/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

E04F 13/04 (2013.01); **E04G 23/02** (2013.01); **E04G 23/0296** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 3501740 A1 19860724 - HEINEMANN HERBERT
- [A] DE 8709468 U1 19871022
- [A] DE 3812706 A1 19891026 - MAYER KARL [DE]
- [A] DE 3712382 A1 19881027 - RIGIPS GMBH [DE]
- [A] DE 2928323 A1 19810129 - RETHAN AG
- [A] DE 8902502 U1 19890629
- [A] DE 8910669 U1 19891026

Cited by

EP1900511A1; FR2749033A1; EP0968977A1; WO9745609A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0466685 A1 19920115; EP 0466685 B1 19940518; AT 398105 B 19940926; AT A148490 A 19940115; DE 59101648 D1 19940623

DOCDB simple family (application)

EP 91890151 A 19910712; AT 148490 A 19900712; DE 59101648 T 19910712